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Szám: 297-14/2017. 

 

 

J e g y z ő k ö n y v: 
 

 

Készült: Sümegprága Települési Önkormányzat Képviselő-testületének 2017. szeptember 

20. napon 16 óra 30 perckor megtartott lakossági fórumról.  

 

Helye: Sümegprága Művelődési Ház 

 8351 Sümegprága, Rákóczi u. 38. 
 

 

Jelen vannak:  Hujber Csaba polgármester 

    Szente Kálmán alpolgármester 

    Kiss Ferenc képviselő 

    Vassné Bakondi Katalin képviselő 

               Valente József képviselő 
 

   

Tanácskozási joggal megjelent: 

  Bencze Gyöngyi jegyző 

  Máté Zsuzsanna műemléki szakértő 

  Jankovics Norbert műemléki szakértő 

 

Jegyzőkönyv vezető: 

  Szűcs Erika jegyzőkönyvvezető 

 

 

 

A lakosság részéről megjelent 7 fő. 
 

 

 

 

A polgármester köszöntötte a lakossági fórumon megjelent képviselő-testületi tagokat, a 

jegyzőt, Máté Zsuzsanna és Jankovics Norbert műemléki szakértőket és a lakosság köréből 

megjelenteket. 

A polgármester tájékoztatást adott arról, hogy a lakossági fórum testületi ülés keretében 

történik, azon a testület tagjainak határozatképes számban meg kell jelennie. Megállapította, 

hogy a képviselő-testület határozatképes. A polgármester megnyitotta a lakossági fórumot.  

 

 

Jegyzőkönyv-hitelesítőnek javasolta Szente Kálmán alpolgármestert és Kiss Ferenc 

képviselőt. 

 

 

A javaslatot a képviselő-testület 5 igen szavazattal – ellenszavazat, tartózkodás és határozat-

hozatal nélkül – elfogadta. 
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Az alábbiak szerinti tájékoztatásra kerül sor: 

 

 

1. Településképi Arculati Kézikönyv megalkotása.  

    

 

1. Településképi Arculati Kézikönyv megalkotása. 

 

(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete) 
 

Hujber Csaba polgármester: Még egyszer köszönti a lakossági fórumon megjelenteket. 

Elmondta, a lakossági fórum témája, hogy a rendezési tervet a képviselő-testület megrendelte 

pályázat útján a Pestterv Kft-től. Véleménye szerint fontos, hogy a Település Arculati 

Kézikönyv minden településen meglegyen. Ez határozza meg a település arculatát, az 

épületek, műemlékek külalakját, színét, formáját, megjelenését. Ezek a fórumok azért 

fontosak, hogy a képviselő-testület a szakértőkkel karöltve ki tudja dolgozni majd a fontos 

formákat, amik a rendezési terv részeit képezik. Ennek az első része a Települési Arculati 

Kézikönyv. A szakmai rész ismertetésére megkéri Jankovics Norbert műemléki szakértő urat. 
 

Jankovics Norbert műemléki szakértő: Köszönti a lakossági fórumon megjelenteket. 

Elmondja, hogy két kolléganőjével készítik közösen a településképi arculati kézikönyvet. 

Egyikőjük itt ül mellette Máté Zsuzsanna építész, a másik kolléganő táj- és kertépítész, 

jómaga művészettörténész és műemléki szakértő. Ismertette a Településképi Arculati 

Kézikönyv célját, készítésének menetét. A Településképi Arculati Kézikönyv minden 

településre önállóan készül el, az adott településre szabva, ami az új jogszabályok miatt vált 

szükségessé. A határidők meglehetősen szűkre szabottak. Ez egy olyan füzet, amit a lakók és 

a vezetők is kézbe vehetnek, ami egyfajta iránymutatás. Elmondta, a TAK nem jogszabály, 

hanem egy konszenzusos útkeresés, ami megmutatja, hogy a lakók hogy képzelik el 

lakókörnyezetüket, ami az építéssel, építési beruházásokkal függ majd össze, számba veszi a 

településen meglévő értékeket. Ez egy kezdeményezés arra, hogy a szakemberek, a helyi 

vezetők és a lakosok között egyfajta párbeszéd induljon el. A település bejárása, fotózása 

megtörtént, amihez nagy segítség lenne, ha a lakosságnál fellelhető érékes fotókat, adatokat, 

információkat eljuttatnák a szakértők részére 2017. október 10-ig. A cél az, hogy feltárásra 

kerüljön, hogyan őrizhető meg a falu kialakult sajátos képe. Magyarországon nem volt még 

ilyen, nagyon kevés településnek készült még el a településképi arculati kézikönyve. Ezek 

mintaként elérhetőek az interneten a Lechner Tudásközpont felületén a 

www.tak.lechnerkozpont.hu, ahol mintákat lehet látni és pontosan le van írva ennek a 

folyamata, jogszabályi háttere. Felkérte a település vezetőjét, hogy írjon néhány bevezető 

gondolatot a készülő kötet elejére. Várja a kérdéseket. 
 

Máté Zsuzsanna műemléki szakértő: Elmondta, a lakosság részére már kiküldött 

kérdéseken felül kiosztásra kerül egy újabb kérdéssor, aminek a megválaszolásában kérik a 

lakosság segítségét. Erre létrehoztak egy e-mail címet, ahová várják a lakosság fotóit, írásait.  

 

Bencze Gyöngyi jegyző: Elmondta, az információkat az e-mail címre 2017. október 10.-ig 

várják, majd a beérkezett információk feldolgozás 2017. október 15.-ig megtörténik, és ezt 

követően október hónap végéig a képviselő-testületi ülések is lebonyolításra kerülnek, ami 

után hatósági egyeztetésekre kerül sor. Ezután van lehetőség a Településképi Rendelet 

megalkotására december elejéig. Ezek a kérdések, és a továbbiakban készülő anyagok a 

Gógánfai Közös Önkormányzati hivatal honlapján minden településre vonatkozóan 

megtalálhatóak lesznek.  

 

http://www.tak.lechnerkozpont.hu/
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Kulcsár Ferenc lakos: Elmondta, tervekben eddig sem volt hiány a településen. 2004 körül a 

Kossuth utca, Árpád utca vonatkozásában elkezdődött egy fásítási terv, ami részben meg is 

valósult, részletes rajzzal, tervekkel. A falu belterületi útjainak az állapota szinte a 

legfontosabb probléma. Az utak régiek, túlhasználtak, a biztonságos közlekedés nem 

megoldott, pedig sok az idős ember. Van olyan része a településnek, ami kihasználatlan, ilyen 

például az önkormányzat épületével szembeni tér is. Megkérdezte, azzal mi a terve ezzel a 

területtel a képviselő-testületnek?  

 

Hujber Csaba polgármester: Sajnos az önkormányzat pénzügyi kerete nem engedi meg, 

hogy minden elképzelés megvalósuljon, azonban vannak ötletek a terület hasznosítására. 

Lehetne ott park, pihenőhely, illetve játszótér.  

 

Vassné Bakondi Katalin képviselő: A lakosság részéről többször érkezett olyan megkeresés, 

hogy a település két buszmegállója kerüljön felújításra, vagy a régiek legyenek megszüntetve, 

és áthelyezve egy alkalmasabb helyre.  

 

Hujber Csaba polgármester: Sajnos a meglévő buszmegálló nem rendelkezik épülettel, csak 

egy megálló pátkával, mivel a szűk helyi adottságok nem teszik lehetővé ezt. Történtek 

próbálkozások erre vonatkozóan, felajánlotta a tulajdonos, hogy a területére építse az 

önkormányzat az épületet, de erre sajnos nincs lehetőség.  

 

Szántó Lászlóné lakos: Elmondta, a régi Fő utcára sajnos nem került aszfalt, földes, köves az 

út. A gyermekek a csatorna fedelén bicikliznek, és az utcában lakó mozgáskorlátozottak sem 

tudnak biztonságosan közlekedni.  

 

Hujber Csaba polgármester: Tájékoztatásul elmondta, az önkormányzat éves szinten ad be 

pályázatot a Fő utca aszfaltozására. Sajnos eddig nem járt sikerrel egyik beadott pályázat sem. 

A felújítás hozzávetőlegesen 17 millió forintba kerülne. Pályázat nélkül saját forrásból csak 

arra van lehetőség, hogy kaviccsal javítva legyen az utca, alkalmassá téve a közlekedésre.  

 

Jankovics Norbert műemléki szakértő: Elmondta, jók ezek a felvetések, ezért is van 

szükség ezekre a fórumokra, hogy az elképzelések közelítsenek egymáshoz. Véleménye 

szerint a jogalkotó nem látja a kis települések igazi problémáit. Az elkészült kiadványnak 

ezért is lesz jelentősége.  

 

Hujber Csaba polgármester: Elmondta, az óvoda épületével kapcsolatban lesz egy 

beruházás a településen, ami érinti az épület szigetelését, színezését. A település kerítéseinek 

lábazatai is lehetnének egységesek, bár ezt korlátozza a bazaltkő ára, és az is, hogy a közeli 

bánya bezárt.  

 

Kulcsár Ferenc lakos: Véleménye szerint, ha beérkezünk egy faluban, az átereszek tűnnek 

fel először az ideérkezőknek. Kizárólag az Árpád utcában vannak egységes átereszek, a 

Rákóczi utcában viszont nem ez a helyzet. Az van lerakva, amit a lakosok szabadon 

megvásároltak évekkel ezelőtt.  

 

Németh Béla lakos: Elmondta, a településen ered a Marcal folyó. Keszthely és Sümeg 

Sümegprágán keresztül voltak összekötve egy zarándok úttal a települések, ami Sümegprágán 

is átment. A faluban ez egy búcsújáró út, a kemence kút mellett tudtak megállni az erre járók 

megpihenni. Sajnos ez a hely meddő földdel betemetésre került. Jó lenne ezt a szimbólumot 

visszaállítani eredeti formájában. Erről a nevezetességről archív fotó is áll rendelkezésre. 

Véleménye szerint azért is lenne fontos az arculat kialakítása, mert a külföldi lakók nem 

minden esetben veszik figyelembe a helyi lakosok elvárásait.  
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Jankovics Norbert műemléki szakértő: Ez a tájékoztató füzet pont ezért lesz fontos, hogy 

ezek a felvetések belekerüljenek. A helyi sajátosságok feltárása nagyon fontos a további 

munkálatok szempontjából.  

 

Nikolic Ruzsica lakos: Elmondta, az ő ingatlana előtt található a település egyik 

buszmegállója. Szívesen felajánlana a területéből egy részt, hogy oda helyezzen az 

önkormányzat egy fedett épületet, és ne a szabadban álljanak a buszra várakozók.  

 

Jankovics Norbert műemléki szakértő: Ezzel kapcsolatban nagyon komoly előírások 

vannak, véleménye szerint, ha ilyen szűk hely áll rendelkezésre célszerűbb lenne egy másik 

hely kiválasztása erre a célra.  

 

Gelencsér János lakos: Tudja, hogy nem idetartozó probléma, és majd más fórumon is 

hangot ad a véleményének, de elég nagy gondot okoz az, hogy a falu lakossága sötétedés után 

fekete ruhában közlekedik az utakon. Valamint, ha rendezvény van, nem lehet rendesen 

közlekedni, mert az autók két oldalról parkolnak, és elfoglalják az út jelentős részét.  

 

Hujber Csaba polgármester: Kérdezi, van-e esetleg valakinek kérdése, javaslata? 

Amennyiben nincs, köszöni szépen mindenkinek a megjelenést. 

 
 

 

Több téma nem lévén a polgármester megköszönte mindenkinek a részvételt és a lakossági 

fórumot 18 óra 00 perckor befejezettnek nyilvánította. 
 

 

 

 

k.m.f. 

 

 

 

 

 


